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Een straat met bevlogen ondernemers, een groot aanbod aan 
specialiteiten, bijzondere producten en de mooiste verhalen!  
Nu de straat weer een opknapbeurt heeft gekregen, vinden we  
het de hoogste tijd om deze bijzondere verhalen te vertellen.

De geschiedenis van de Kinkerstraat gaat 
terug tot de negentiende eeuw, toen de straat 
een belangrijke verbindingsweg werd tussen 
het centrum van Amsterdam en haar nieuwe 
buitenwijken. Sindsdien heeft de Kinkerstraat 
zich ontwikkeld tot een winkelgebied voor de 
buurt en een ontmoetingsplek voor mensen  
uit alle hoeken van Amsterdam en daarbuiten.

De ondernemers geven de straat karakter en 
een verhaal. Negen van deze harde werkers 

vertellen waarom ze hun zaak zijn begonnen en wat zij het leukst 
vinden aan hun werk. Behalve hun persoonlijke verhalen vind je in 
dit magazine ook veel ‘weetjes’ over de Kinkerstraat en verhalen 
van de mensen achter de herinrichting en de Hallen.

Naast deze mooie verhalen zijn er nog 
ruim tweehonderd ondernemers in de 
straat met een verhaal. Bezoek ze, want  
in de Kinkerstraat vind je altijd iets dat  
bij je past. Het is een plek waar iedereen 
zich thuis voelt en welkom is. 

Welkom in de Kinkerstraat, een straat  
vol verhalen!

Welkom 
in de 

Kinkerstraat!
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‘Waarom zetten we er geen steelpannetjes 
bij?’ opperde Ellen de Boer. Sinds haar  
voorstel is Meesterslijpers uitgedijd tot  
de zaak die het nu is: een slijperij met een 
kookwinkel, webshop én grafeerstudio.

Ellen de Boer
MEESTERSLIJPERS
Kinkerstraat 267–271

‘Met mensen
 omgaan is 

het mooiste 
dat er is’

4

K
IN

K
E

R
S

T
R

A
A

T
 V

O
L

 V
E

R
H

A
L

E
N



Ellen (72) weet nog precies waarom ze voor Thomas de 
Boer viel. ‘Een knappe man én middenstander. Midden-
standers denken anders dan andere mensen. Ze zijn  
bijna nooit ziek, werken altijd en gaan er helemaal voor.’ 

Ellen ontmoette hem in een Amsterdamse kerk. In 
2000 trouwden ze. Eerder had hij al laten weten wat hij 
van haar verwachtte. ‘Ik heb je niet voor de pronk’, zei 
hij. ‘Ik wil met je trouwen, maar dan kom je wel in de 
zaak werken.’

Thomas, die uit Drachten komt, had in 1980 mes-
sen-en scharenslijperij Meesterslijpers in de Kinker-
straat overgenomen. In 1993 verhuisde hij de zaak van 
nummer 13 naar nummer 267. Ellen werkte sinds haar 
elfde in haar ouders bakkerij aan de Baarsjesweg, maar 
ging in 1995 bij Meesterslijpers aan de slag. Dat was wen-
nen. ‘Ik liep rond en dacht: wat moet ik tussen al die mes-
sen? Ik stelde voor om er steelpannetjes bij te zetten.’ 

Na haar voorstel kwamen er zoetjesaan steeds meer 
keukenspullen bij. Inmiddels is de slijperij uitgedijd tot 
een kookwinkel met webshop én grafeerstudio. Het 
aanbod strekt zich tegenwoordig uit over drie aangren-
zende panden. Daarnaast heeft Meesterslijpers een  
magazijn en kantoor in Badhoevedorp. ‘In de loods 
komt een showroom waar klanten op uitnodiging kun-
nen komen. We gaan er onze meest exclusieve messen 
uitstallen.’ 

Persoonlijke noot
De twee wonen inmiddels in Haarlem. Thomas is met 
pensioen, Ellen staat nog twee keer per week in de  
winkel. Sinds 2020 is de zaak overgenomen door de 
nieuwe generatie en zijn er vier directeuren: Johan en 
René (Ellens kinderen uit haar eerste huwelijk), Berend 
(een van Thomas’ zes kinderen) en Harmen (Thomas’ 
schoonzoon). Ieder van hen heeft een eigen taak. Johan 
is bijvoorbeeld de chef van de winkel, Berend is de  
slijper. ‘We hebben 21 kleinkinderen. Hopelijk neemt 
een van het hen het bedrijf over.’ 

Ellen is bescheiden over haar bijdrage aan het fami-
liebedrijf, maar niemand kan om haar invloed heen.  
Zo heeft ze een persoonlijke noot toegevoegd aan de ser-
vice. De gele, handgeschreven kaartjes bij elk product 
heeft zij bedacht. Onlangs heeft ze nog ‘een leuke’  
geschreven bij een borrelplank. ‘Waar is het feestje?’ 
staat er naast de prijs en productomschrijving. 

Klanten die een grote aankoop hebben gedaan,  
begeleidt ze naar de kassa en schudt ze de hand.  

Ook wordt elk cadeau ‘mooi ingepakt met een strikje’. 
Geeft iemand een mes, dan komt er een vriendschaps-
certificaat bij. Volgens een oud bijgeloof kunnen mes-
sen een vriendschapsband letterlijk en figuurlijk door-
snijden. Om dit te voorkomen, moet de ontvanger de 
schenker met een symbolisch muntje betalen. Het  
certificaat met uitleg en muntje is Ellens idee. 

Doorwerken 
Van oudsher komen voor-
al koks speciale messen 
kopen. Maar tegenwoor-
dig doen steeds meer par-
ticulieren dat, vooral man-
nen. ‘Ze hebben er veel 

geld voor over en hebben zich er echt in verdiept.’  
Japanse koksmessen zijn het neusje van de zalm. ‘Som-
mige Japanse smids maken maar vijfduizend messen 
per jaar voor de hele wereld. Wij krijgen er dan drie of 
zo.’ 

Hoewel ze zulke messen heel fraai vindt, vindt ze het 
slijpwerk van de zaak ‘het meest speciaal’. ‘In Amster-
dam zijn nog maar weinig slijpers. Zie ik Berend slijpen, 
dan denk ik: net z’n vader. Zó bijzonder dat hij zijn  
vaders werk heeft overgenomen.’ 

Zelf werkt ze door totdat ‘de jongens’ zeggen dat het 
genoeg is geweest. ‘Ik bouw het dan langzaam af. Met 
mensen omgaan is het mooiste dat er is.’ Jong en oud, 
rijk en arm. Iedereen winkelt in de Kinkerstraat. Ellen 
houdt van die diversiteit. ‘Het maakt me niet uit of men-
sen een keukenmesje of dure pan kopen, of wat hun 
achtergrond is. Ik vind mijn klanten allemaal even lief.’

‘Het maakt me niet uit of mensen een  
keukenmesje of dure pan kopen, of wat  
hun achtergrond is. Ik vind mijn klanten  
allemaal even lief.’
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‘Ondernemen is een kwestie van doen  
en werken, werken, werken.’ Met deze  
instelling zette Hüseyin Teker ruim  
dertig jaar geleden groente- en fruitzaak  
Sener op.

Hüseyin Teker 
SENER GROENTEN EN FRUIT

Kinkerstraat 49A

‘Ik vind het 
  leuk om 
mijn klanten 
te inspireren’
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Zes dagen per week rijdt hij elke dag om 5.00 uur van-
uit Almere naar de groente- en fruitveiling. ‘Johan 
Cruijff zei altijd: “Ieder nadeel heeft zijn voordeel.” Het 
is heel vroeg, maar er zijn dan geen files. Ik neem een 
lekker bakkie koffie en zie op de veiling mijn collega’s 
weer’, zegt Hüseyin Teker (54). ‘Ik geniet elke keer weer 
van het aanbod op de veiling. Het is nooit saai. Elk  
seizoen heeft zijn eigen producten: tuinbonen en poste-
lein in de lente, spruitjes en boerenkool in de winter. 
Ook komen er steeds nieuwe producten bij.’ Als hij vol-
doende heeft ingeslagen, gaat hij naar zijn winkel in de 
Kinkerstraat, waar hij behalve (biologische) groenten 
en fruit ook delicatessen en huisgemaakte salades ver-
koopt.

Ondernemersfamilie 
Hüseyin groeide op in  
Izmir, een Turkse stad aan 
de Egeïsche Zee. Dat hij 
nu hier zit, komt door zijn 
vrouw Semiha. Hij ont-
moette haar toen zij in 
Turkije studeerde, werd 
verliefd en volgde haar 
toen zij terugging naar 
Nederland, haar geboor-
teland. Vanaf 1990 bouw-
den ze samen een leven 
op, eerst in Amsterdam, 

later in Almere. Ze hebben twee volwassen dochters en 
één tienerzoon. In 1990 begon Hüseyin groente- en 
fruitzaak Sener. In het begin kreeg hij hulp van zijn 
vrouw, maar inmiddels runt hij de zaak alleen. ‘De  
achternaam van mijn vrouw is Sen, die van mij Teker. 
Vandaar de naam Sener.’ 

Binnen vier maanden na aankomst in Nederland  
begon Hüseyin als ondernemer. ‘Mijn vrouw werkte bij 
een politiebureau. Ik wilde niet blijven wachten tot zij 
thuiskwam van haar werk. Ik wilde aan de slag.’ Toen 
een Turkse kennis voorstelde om zijn winkel in de Kin-
kerstraat over te nemen, hapte hij toe. ‘Ik kende de 
straat niet, maar mijn kennis zei dat het een goede plek 
was. Ik vertrouwde hem.’ Hüseyins opa verbouwde 
groenten en fruit in Turkije. Hij had hem vaak geholpen 
en aardig wat kennis opgedaan. ‘Mensen moeten altijd 
eten. Daarom besloot ik een groente- en fruitzaak te be-
ginnen.’

Ondernemen zit bij hem in de familie. Zijn vader 
had in Turkije een garage, zijn broertjes hebben er een 
koffie- en theewinkel. Hoewel hij geen retailopleiding of 
verkoopervaring had, waagde Hüseyin de sprong. ‘On-
dernemen is een kwestie van doen en werken, werken, 
werken.’ 

Bijzondere producten
Hij is er trots op dat hij er na al die jaren nog steeds zit. 
Hoe dan komt, weet hij wel. ‘Supermarkten zijn com-
mercieel, ik niet. Ik wil bijzondere producten aanbie-
den. Mijn klanten weten dat.’ ’s Zomers verkoopt hij  
bijvoorbeeld geen ‘gewone’ aardbeien, maar Lamba-
da-aardbeien. ‘Omdat ze vrij zacht zijn, kun je ze minder 
lang bewaren. Ze zijn prachtig rood en smaken tien keer 
lekkerder dan andere aardbeien.’

Hij biedt opvallend veel Franse, Italiaanse en andere 
mediterrane producten aan. ‘Ik zorg ervoor dat mijn 
klanten meer keuze hebben dan alleen spruitjes en wit-
lof. Ik vind het leuk om hun smaak te verbreden en ze  
te inspireren.’ Hij verkoopt onder meer courgette-
bloemen, borlottibonen en cime di rapa, Italiaanse wilde 
broccoli. ‘Kennen mijn klanten iets niet, dan help ik ze 
op weg met een eenvoudig recept.’ Soepel schudt hij er 
eentje uit zijn mouw: ‘Cime di rapa in stukjes snijden, 
even blancheren en daarna in olijfolie roerbakken met 
fijngesneden Spaanse peper, ansjovis en knoflook. Ser-
veren met ‘oortjespasta’, orecchiette, en pecorinokaas.’

Hüseyin hoopt dat iemand uit de familie de winkel 
zal overnemen. De zaak én klanten zitten in zijn hart. 
‘Sener is een sociale instelling. Sommige klanten ko-
men al jaren langs. Ze zijn een beetje familie geworden.’ 
Hij heeft de buurt zien veranderen. ‘Oud-West wordt  
tegenwoordig Goud-West genoemd. Door al die bijzon-
dere winkels is het hip geworden. In andere straten zie 
je veel leegstand, maar hier niet. Ik ben omringd door 
kleine ondernemers met mooie spullen. Ik zit hier 
goed.’

‘Sener is een sociale instelling. Sommige 
klanten komen al jaren langs. Ze zijn een  
beetje familie geworden.’ 
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De straat is in 1881 vernoemd naar de 
dichter en advocaat Johannes Kinker 
(1764-1845). Rond de overgang van de 
achttiende naar de negentiende eeuw 
was hij een van de belangrijkste  
intellectuelen van Amsterdam. Hij 
schreef behalve poëzie ook politieke, 
filosofische en literaire werken. In  
De Post van den Helicon en andere 
satirische tijdschriften uitte hij kritiek  
op de politiek en literatuur van zijn tijd. 
Hij zat in het bestuur van verschillende 
genootschappen en hield zich bezig  
met vrijmetselarij. 

Dat de Kinkerstraat door Amsterdam Oud-
West loopt en het hart van de Kinkerbuurt is, 
weten veel mensen. Maar er valt nog veel 
meer te vertellen over deze levendige 
straat. Laat je verrassen! 

1881

Kinkerstraatjes
In zijn gedicht Meisjes van de Kinker-
straat noemt schrijver en dichter Guus 
Luijters (1943) deze meisjes ‘Kinker-
straatjes’ en vergelijkt hij hun geblon-
deerde haren met ‘de manen van een 
paard’. Volgens hem blijven ze altijd 
jong, omdat ze niets om handen 
hebben. En: ‘Kinkerstraatjes zijn niet 
dom en hun dochter is hun alles.’ 

De Kinkerbuurt werd eind negen
tiende eeuw gebouwd, samen met 
een hele reeks andere Amsterdamse 
wijken, zoals de Staatsliedenbuurt,  
de Pijp en de Dapperbuurt.

Weetjes
over de
Kinkerstraat

Regisseur Pascale Simons maakte in 
2006 een tv-film met Kitty Courbois,  
Anniek Pheifer en Wouter de Jong  
in de hoofdrollen. De naam van deze 
productie? Kinkerstraat. De film begint 
met een anoniem gevecht op straat en 
laat daarna zien hoe de dag vóór het 
gevecht voor de deelnemers eruit 
heeft gezien. Langzaam wordt  
duidelijk hoe elk van hen in de loop  
van die dag gefrustreerd is geraakt  
en hoe het gevecht in de Kinkerstraat 
een onbedoelde ontlading is van al  
die gevoelens.
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Op 25 en 26 februari 1941 vond de Februaristaking 
plaats. Deze staking begon in Amsterdam en 
breidde zich uit naar onder meer de Zaanstreek, 
Haarlem en Utrecht. 
De staking was het enige massale en openlijke 
protest tegen de Jodenvervolging in bezet Europa. 
Oud-West staat bekend als een actief deel van 
Amsterdam. In de oorlogstijd tussen 1940 en 1945 
zijn er meerdere verzetsacties bedacht, waaronder 
de Februaristaking. Diverse mensen uit dit stads-
deel namen de leiding op zich bij de acties op hun 
bedrijf. Voorbeelden zijn Henk Berk (Nicolaas 
Beetsstraat), Cornelis Griffioen (Jacob van 
Lennepkade) en Pieter Drukker, die in de Kinker-
straat woonde. Zij zijn na de staking, samen met 
andere actievoerders, opgepakt en afgevoerd. 

Het aantal inwoners in de Kinkerbuurt is met 665 personen gestegen van 5.980  
in 2013 tot 6.645 in 2022 (dat is 11%). De wijk heeft afgerond een totale oppervlakte 
van 27 hectares, waarvan 25 bestaande uit land en 2 uit water (1 hectare is circa  
2 voetbalvelden).

Kinkerbuurt

Op 3 december 1969 kwam er een nieuwe zaak op de Kinkerstraat 12A: de Johan 
Cruyff Shoetique. Samen met zijn vrouw Danny wilde Johan ‘mooie en exclusieve 
herenschoenen’ verkopen. Het werd geen succes. De zaak sloot in het najaar van 1971. 

De Johan Cruyff Shoetique

Februaristaking
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Fietsen door de Kinkerstraat is nu 
relaxter dan ooit en je kunt ook nog 
eens makkelijk je fiets kwijt. De 
metamorfose van de eens zo chaotische 
straat is niet van de een op de andere 
dag gegaan. Omgevingsmanager 
Baukje Cleveringa weet daar alles van.

De 
facelift 
van de 
Kinker
straat 
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Dat de Kinkerstraat op de schop moest, daar was 
iedereen het over eens: bewoners, ondernemers, 
de gemeente. De straat stond bekend als overvol, 
onoverzichtelijk en onveilig. ‘De gemeente houdt 
een lijst bij van black spots, plekken in de stad waar 
veel ongelukken plaatsvinden. De drie kruispunten 
in de Kinkerstaat stonden erop’, vertelt Baukje 
Cleveringa. ‘Ik vond het niet prettig om door de 
straat te fietsen’, vervolgt ze. ‘De fietspaden langs 
het overdekte deel waren 1,70 centimeter breed.  
Te smal om elkaar fatsoenlijk in te halen. Door de 
pilaren botsten fietsers bovendien geregeld op 
voetgangers. Ben je aan het shoppen, dan let je 
vaak minder op. Je bent in de wolken van je nieuwe 
aankoop, steekt je hoofd om de pilaar en, bam, 
opeens is daar een fietser.’ 
Sinds de Kinkerstraat een facelift heeft gekregen, 
zijn de fietspaden bij het overdekte deel nu bijna 
overal 250 centimeter breed en zijn fietsers en 
voetgangers van elkaar gescheiden door een 
servicestrook. ‘Op die manier hebben ze geen  
last meer van elkaar.’ 

Aanspreekpunt 
Vanuit haar huis in Oost fietst Baukje naar haar 
kantoor in de Ten Katestraat. De Amsterdamse 
werkt bij het Ingenieursbureau Amsterdam, het 
onderdeel van de gemeente dat grond-, weg-  
en waterbouwprojecten realiseert. 
Als projectmanager heeft ze diverse projecten 
begeleid, zoals de vernieuwing van de Bellamy-
buurt. Op dit moment is ze ook omgevings-
manager bij de herinrichting van de Kinkerstraat. 
‘Dit project heeft een lange aanloop gehad, vooral 
vanwege het uitgebreide participatieproject. Ik  
ben er vanaf de start in 2017 bij betrokken en ben 
verantwoordelijk voor participatie en communica-
tie. Ook onderwerpen als leefbaarheid, veiligheid 
en bereikbaarheid vallen onder mijn verantwoorde-
lijkheid. Ik ben het aanspreekpunt voor het hele 
project.’ 

Kort en hevig 
Van 31 januari 2022 tot 23 juni 2023 is er gewerkt 
om de Kinkerstraat vanaf de Bilderdijkstraat 
richting de Kinkerbrug in delen te vernieuwen. 
‘Behalve dat de straat nu anders is ingericht, zijn 
bijvoorbeeld ook het tramspoor en grote delen  
van de riolering en drinkwater- en gasleiding 
vernieuwd.’ 
Oorspronkelijk gingen Baukje en haar team uit  
van vier jaar. ‘Niet ideaal voor een belangrijke 
winkelstraat en doorgangsroute als de Kinker-
straat, ook al werk je in fasen. Ik ben er supertrots 
op dat het ons is gelukt om dit terug te brengen tot 
anderhalf jaar. We wonnen vooral tijd door de tram 
om te laten rijden. Zonder de tram konden we veel 
meer meters maken.’ 
Door te kiezen voor ‘kort’, was de impact op de 
omgeving ‘hevig’, beseft Baukje. ‘We werkten op 
veel dagen: maandag tot en met zaterdag van 
07.00 tot 22.00 uur. Soms werkten we ook op 
zondag en in de nacht. De overlast was groot.’ 
Ze vindt het ‘kicken’ dat het is gelukt om het project 
binnen de termijn te realiseren. ‘Door projecten  
als de Noord-Zuidlijn dachten mensen dat de 
herinrichting ook zou uitlopen. Toen we het eerste 
deel – tussen de Bilderdijkstraat en Bilderdijkgracht 
– op tijd af hadden, gaven we een belangrijk signaal 
af: we houden ons aan ons woord. Dat het project 

De facelift van  
de Kinkerstraat
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op tijd is afgekomen, komt door onze inzet en de 
houding van de buurt. Bijna iedereen accepteerde 
de overlast en liet ons ons werk doen.’

Verbetering verkeersveiligheid 
Bijna 30 jaar geleden, in 1995-1996, ging de  
Kinkerstraat ook al op de schop. Toen lag de focus 
meer op autoverkeer. Sindsdien is de intensiteit 
van het fietsverkeer flink toegenomen en rijden er 
bijna zes keer zoveel fietsers als auto’s door de 
straat. ‘Per dag komen hier ruim 15.000 fietsers  
en dat is veel.’ 
Behalve dat er nu meer fietsers zijn, zijn er ook 
meer voetgangers – winkelpubliek en toeristen.  
Tel daar de trams en het laad- en losverkeer bij op, 
en de wanorde is compleet. Hoe minder overzicht, 
hoe onveiliger; de herinrichting van de Kinkerstraat 
was vooral gericht op het verbeteren van de 
verkeersveiligheid. Daarnaast wilde de gemeente 
ook onder meer de leefbaarheid, het woongenot, 
het winkelklimaat en de doorstroming vergroten.

Ruimte delen 
Véél wensen, diverse behoeften. Hoe breng je  
dat alles soepel samen? ‘Vóór de herinrichting 
hadden alle gebruikers hun eigen weggedeelte’, 
zegt Baukje. ‘Al snel werd duidelijk: als je knel-
punten wilt oplossen, moet je ruimte delen.’ 
Vanuit deze insteek ging het projectteam  
schetsen. Twee haalbare ontwerpen werden aan 
bewoners voorgelegd. Van de ongeveer duizend 
online stemmers koos een meerderheid van 75% 
voor een ‘stadsstraat’, een straat waarbij auto’s  
en trams het wegvak delen. 
Voorheen waren er 450 fietsparkeerplekken.  
De vernieuwde Kinkerstraat heeft er 788.
Bezoekers die met de auto komen, kunnen echter 
niet meer in de straat staan. ‘Om ruimte te creëren, 
hebben we die parkeerplekken opgeheven. 
Bezoekers hebben een goed alternatief: de 
parkeergarage onder De Hallen.

Er zijn nu drie grotere laad- en losplekken meer 
dan eerst. En: ‘Laden en lossen kan nu van 07.00  
tot 20.00 uur. Buiten die tijden mogen bewoners 
met een vergunning op een deel van die plekken 
parkeren.’ Ter bevordering van de verkeersveilig-
heid is de maximale snelheid voor auto- en tram-
verkeer verlaagd naar 30 kilometer per uur. Om  
het overzicht op de drukste punten in de straat te 
verbeteren, zijn de vier tramstops samengevoegd 
tot twee. ‘Het samenvoegen was ook nodig om  
de haltes breder en langer te kunnen maken, 
waardoor rolstoelen en kinderwagens ook goed  
op de haltes kunnen komen en vlot in en uit de 
tram kunnen gaan.’ Aan groen is ook gedacht: de 
Kinkerstraat krijgt in totaal veertig nieuwe bomen.
 
Servicemedewerker
In haar werk gaat Baukje van project naar project. 
‘Een project heeft een begin en een eind. Het is 
leuk om samen naar een resultaat toe te werken.’  
Ze noemt de herinrichting van de Kinkerstraat 

‘Al snel werd duidelijk: als je knelpunten wilt oplossen, 
moet je ruimte delen.’ 

De facelift van  
de Kinkerstraat
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‘complex’. ‘De moeilijkheid zat ‘m vooral in de 
omgeving: hoe gaan we dit project hier uitvoeren? 
Een winkelstraat met ruim 150 ondernemers, er 
rijden auto’s en twee trams, er zijn gigantisch veel 
fietsers en voetgangers. Nood- en hulpdiensten 
moeten te allen tijde in de straat kunnen komen, 
winkels moeten bereikbaar blijven en bevoorraad 
worden. In de ontwerpfase waren we al aan het 
puzzelen over de uitvoering. We moesten zorgen 
dat de bedrijfsvoering van de ondernemers zo  
min mogelijk werd gehinderd.’ 
Baukje en haar team kwamen onder meer op het 
idee om een servicemedewerker aan te stellen. 
‘Ondernemers konden bij hem aankloppen met 
vragen over het opruimen van bedrijfsafval of laden 
en lossen. Waar nodig faciliteerde hij deze  
werkzaamheden.’ Om de buurt te informeren  
over de voortgang, plaatste Baukje berichtjes in 
een speciale app, de Bouwapp. ‘Wat er ook was 
gebeurd, ik gaf er altijd uitleg bij. Ook als iets  
mis was gegaan, bijvoorbeeld als we per  
ongeluk een elektriciteitskabel hadden geraakt.’

Maatschappelijke waarde 
Baukje is er vooral trots op dat de Kinkerstraat 
‘zichtbaar veiliger’ is geworden. ‘Ik fiets nu veel 
fijner door de straat en kan mijn fiets goed kwijt.’ 
De reacties uit de buurt zijn positief. Ook al vindt 
een enkeling het jammer dat er nu minder  
tram haltes zijn en de stop bij de Ten Katemarkt  
is verdwenen. 
‘Een van de leukste mails kwam van een vrouw  
die vond dat de straat prachtig was geworden.  
Ze was blij dat ze eindelijk met een veilig gevoel 
met haar dochter door de straat kon fietsen.  
Dat het project op tijd af was, vond ze ook een 
compliment waard. Volgens haar konden andere 
projecten daar nog van leren. Ik ben twintig jaar 
geleden bij de gemeente begonnen omdat ik iets 
wilde bijdragen aan de maatschappij. Als mensen 
tevreden zijn over een project dat ik heb begeleid, 
heb ik het gevoel dat mijn missie is geslaagd.’ 

Herinrichting in het kort 

Bredere fietspaden van bijna overal 2,5 meter 
breed. Om het fietsverkeer bij kruisingen en 
tramhaltes af te remmen zijn daar versmallingen 
en drempels.

Bij het overdekte deel zijn fietsers en voetgangers 
van elkaar gescheiden door een servicestrook, 
zodat ze geen last meer van elkaar hebben.  
Die servicestrook zit ook aan de andere kant.

Van 450 naar 788 fietsparkeerplaatsen.

Van 16 naar 19 grotere laad-en losplekken en 
ruimere laad- en lostijden: van 07.00 tot 20.00 uur. 
Daarbuiten mogen bewoners met een vergunning 
op een deel van de laad-en losplekken parkeren. 

40 nieuwe bomen. 24 meer dan de 16 die er 
stonden. Deze honingbomen waren niet  
toekomstbestendig. 

Van 4 naar 2 tramhaltes. Zo zijn de tramhaltes  
bij de kruispunten Ten Katestraat en Jan Pieter 
Heijestraat samengevoegd tot één tramhalte  
aan beide kanten van de Nicolaas Beetsstraat.  
De nieuwe haltes zijn langer en breder. 

De maximale snelheid voor auto- en tramverkeer  
is verlaagd naar 30 kilometer per uur. 

 Bezoekers kunnen hun auto niet meer in de straat 
parkeren. Zij kunnen terecht in de garage onder  
De Hallen. 

De algemene parkeerplekken voor mindervaliden 
bevinden zich in de zijstraten van de Kinkerstraat.

‘Ik fiets nu veel fijner door de straat en kan  
mijn fiets goed kwijt.’ 
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Van 31 januari 2022 tot 30 juni 2023 
is er gewerkt om de Kinkerstraat 
opnieuw in te richten. We strooien 
graag met feitjes die je waarschijnlijk 
nog niet wist. 

In de Kinkerstraat zijn in totaal veertig iepen 
gepland. Oorspronkelijk zouden er echter 
pluimessen komen. Toen deze bomen 
uiteindelijk niet in de gewenste grootte 
konden worden geleverd, was een waardig 
alternatief nodig. Wat bleek? Voor het park 
boven de Gaasperdammertunnel in Zuidoost 
had de gemeente meer iepen besteld dan 
nodig waren. Veertig exemplaren zijn naar  
de Kinkerstraat gegaan.

Kijk je bij een van de tramhaltes  
omhoog, dan zie je nog net een groen 
randje. Sinds de herinrichting zit er 
namelijk sedum op het dak. Deze 
vetplantjes nemen vocht op in hun 
bladeren. Behalve dat die begroeiing 
een extra waterbuffer biedt, is sedum 
ook goed voor de biodiversiteit. Boven-
dien kijken de bewoners van de huizen 
boven de haltes voortaan uit op een 
groen in plaats van een grijs dak.

Weetjes
over de
herinrichting
van de
Kinkerstraat

Sedum 
daken

700.000 nieuwe klinkers
Bij de herinrichting zijn er ruim 700.000 nieuwe klinkers gebruikt. Daarnaast is er 
1.500 ton asfalt gelegd, waaronder 2.500 m3 beton is gestort. Er is 6.000 meter, 
maar liefst 6 kilometer dus, aan tramrails vernieuwd. Verder is er 3.000 m3 schoon 
zand aangevoerd om afgevoerde vervuilde grond te vervangen.

40 Iepen
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Om duidelijk te maken dat auto’s en trams in de Kinkerstraat maar 30 kilometer per 
uur mogen rijden, is een streetprint aangebracht. Veel mensen kijken ernaar en 
verbazen zich erover: zijn dit klinkers of is het asfalt? Het zit zo: om deze ‘looks’ te 
krijgen, moet je eerst asfalt aanleggen, daarna laten afkoelen en vervolgens weer 
verwarmen. Als de temperatuur precies goed is, stans je met een soort malletje  
een patroon van klinkers in het asfalt. 

Om tijdens de herinrichting 
meer meters te maken, reden 
tram 7 en 17 een jaar niet door 
de Kinkerstraat. Om te vieren 
dat ze vanaf 6 maart 2023 
weer de normale route gingen 
rijden, was er een verrassing 
geregeld. Op 3 maart konden 
geïnteresseerden gratis 
meerijden met de museum
tram, nadat ze zich hadden 
aangemeld. De belangstelling 
was overweldigend. In nog 
geen 2 dagen tijd waren alle 
150 beschikbare plaatsen vol. 

De Kinkerstraat vóór de herinrichting 
inspireerde bewoner Robert Tjalling  
tot een gedicht, dat zo begint: 

De Kinkerstraat is hier vlakbij
en het oversteken stemt niet echt blij
De zuilen van de stadsvernieuwing 
benemen elk zicht
op de horde fietsers die komt 
aangesneld als een volksgericht
Dan tussen de geparkeerde auto’s door
de rijbaan over gestoken
nadert een tram van beide zijden
dus maar weer terug gedoken. 

Gelukkig zijn zulke situaties inmiddels 
verleden tijd.

Door de herinrichting sloot het fietspad in de Kinkerstraat niet meer aan op het 
fietspad in de Nicolaas Beetsstraat. Dit fietspad werd weggehaald en er kwamen 
groenperken en fietsrekken voor in de plaats. Een bewoner meldde dat hij daardoor 
niet meer bij de bellen van Muur van de dichters kon komen, een interactief kunst-
werk van Danilo Joanovic. Zijn creatie bestaat uit een tableau met twee luidspeakers.  
Druk je op de bellen, dan hoor je teksten van dichters of schrijvers waarnaar straten 
en pleinen in de buurt zijn vernoemd: Johannes Kinker, Jacob van Lennep, Willem 
Bilderdijk. Om weer bij dit enigszins verstopte kunstwerk te komen, zijn er stenen  
in de groenperken gelegd.

Museumtram

streetprint

Muur van de dichters
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Omdat Débra en Romy den Dekker geen 
leuke baan konden vinden, besloten ze die 
zelf te maken. Nu runnen ze Indianaweg  
en zoeken ze stad en land af naar  
hoogwaardige vintage in hun eigen stijl.

Débra en Romy den Dekker
INDIANAWEG 
Kinkerstraat 104

‘Ik denk steeds: 
als ik doorzoek, 
vind ik goud’
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Indianaweg is een klinkende naam voor modeliefheb-
bers in binnen- en buitenland. Vogue India noemde de 
winkel ‘een treasure trove’, een schatkist, met spullen 
die ‘truly one of a kind’ zijn. De collectie van Débra (35) 
en Romy den Dekker (36) omvat sieraden, interieur-
spullen, tassen en, vooral, kleding. Daar zitten tweede-
handsstukken bij, maar het gros is ‘vintage’. ‘Kleding 
van minstens 25 jaar oud die staat voor een bepaalde 
periode’, verklaart Romy. ‘We verkopen stukken die eer-
der zijn gedragen en vintage met de prijskaartjes er nog 
aan.’ 

Om hun winkels vol te hangen, speuren de zussen 
tussen bergen kleding naar juweeltjes. Alleen vintage 
die in goede staat is en die ze zelf mooi vinden, belandt 
in de rekken. Ze letten op de kwaliteit van de stof en de 
pasvorm. Kleding uit de jaren zeventig is favoriet. Maar 
ze verkopen ook gerust stukken uit de jaren tachtig – 
truien van mohair, glitterblouses. ‘Zolang het onze stijl 
maar is’, zegt Romy. ‘We zijn van het romantische, het 
lieflijke – met een kantje of dingetje.’

Schatzoekers
Hun avondjurken, kimono’s en hippie-gewaden slaan ze 
on- en offline in. Vooral Romy is niet te stoppen. ‘Ik 
denk steeds: als ik doorzoek, vind ik goud.’ Toen de  
zussen voor hun studie van Lelystad naar Amsterdam 
verhuisden, ontpopten ze zich als schatzoekers. Ze  
zigzagden tussen kringloopwinkels en vlooienmarkten. 
Een deel van de buit showde Romy op de modeblog die 
ze toen had. 

De liefde voor unieke spullen gaat echter verder  
terug. Tot ongeveer hun twaalfde woonden ze op Aruba 
en Curaçao. Débra weet nog dat ze uren op het strand 
doorbracht. ‘Ik vond van alles: stenen met goudkleurige 
strepen, gigantische schelpen, gouden sieraden.’ De 
naam van hun winkel herinnert aan die zonovergoten 
tijd; Indianaweg is de Curaçaose straat waar ze ooit 
woonden. 

Crisis 
Inmiddels woont Débra met haar vriend in West en 
Romy met haar gezin in Oost. Vanaf eind 2019 runnen 
ze twee zaken: één in de Eerste Jan Steenstraat en één in 
de Kinkerstraat. Indianaweg bestaat sinds 2014. 

Een jaar daarvoor waren ze afgestudeerd. Romy was 
toen meester in de rechten. Débra had de kunstacade-
mie afgerond. Het was crisis. Ze gingen van baantje 

naar baantje, en zochten tevergeefs naar dé job. Débra: 
‘Op een gegeven moment dachten we: als niemand ons 
een leuke baan geeft, dan maken we die baan zelf.’ 

Romy droomde altijd al van een winkeltje met oude 
en nieuwe spullen. Débra was daar ook voor in. ‘Ik ben 
ongeschikt om voor een baas te werken. Ik had vaak te 
veel ideeën voor de functies die ik had.’ 

Eigen koers 
In 2014 kochten ze van hun spaargeld hun eerste voor-
raad vintage. Via hun webshop vloog die weg. Na diver-
se succesvolle pop-up initiatieven openden ze in 2015 
hun eerste winkel in de Tichelstraat. Ze hoorden steeds 
dat dit ‘een verborgen parel’ was. Om beter zichtbaar te 
zijn, verhuisden ze van de Jordaan naar De Pijp. Toen 
die zaak eenmaal liep, openden ze hun tweede filiaal. 
Débra: ‘We kozen voor de Kinkerstraat omdat die straat 
veel aanloop heeft. Zeker op ons stuk, tussen de Food-
hallen en de Bilderdijkstraat in, is dat het geval. Er 
hangt een relaxte vibe, de pandjes hebben mooie gevels, 
het publiek is divers.’ 

Hun nieuwe zaak was koud twee maanden open 
toen de covid-crisis uitbrak. Gelukkig zijn ze er ‘best 
goed’ doorheen gekomen en is er nu weer ruimte voor 
nieuwe stappen. Zo maken ze nu van oude stoffen nieuwe 
kleding. Binnenkort wordt die collectie gelanceerd.
Romy: ‘Ook hierbij varen we onze eigen koers. We kijken 
niet naar wat hip is, maar houden vast aan onze eigen 
stijl.’ Débra: ‘Niet iedereen heeft daar wat mee. Het is te 
gek als iemand onze smaak wél compleet begrijpt, zoals 
dat Franse meisje dat onlangs een paar jurken uit de  
seventies kocht. In Parijs zijn zulke jurken zeldzaam en 
peperduur. Ze waande zich hier vast in een schatkist!’

‘We kozen voor de Kinkerstraat omdat  
die straat veel aanloop heeft. Zeker op  
ons stuk, tussen de Foodhallen en de  
Bilderdijkstraat in, is dat het geval.’

30 31

K
IN

K
E

R
S

T
R

A
A

T
 V

O
L

 V
E

R
H

A
L

E
N



Eelke Hoogstins is al ruim 35 jaar eigenaar 
van Hoogstins Boekhandel. Behalve  
boeken verkoopt hij agenda’s, kaarten,  
luxe cadeauartikelen en méér. ‘Verkoopt 
iets niet, dan vervang ik het.’ 

Eelke Hoogstins 
HOOGSTINS BOEKHANDEL

Kinkerstraat 117

‘Ik kan het 
 niet nalaten 
om spullen te
verhandelen’ 
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Op z’n twaalfde dreef Eelke Hoogstins (68) al z’n eigen 
handeltje. Buiten schooltijd liep hij met een emmertje 
sop naar een parkeerterrein en presenteerde hij zich als 
autowasser. ‘Vroegen ze hoe duur dat was, dan zei ik dat 
ik dat aan hun beleefdheid overliet. Op een zaterdag-
middag hengelde ik soms wel tien gulden binnen. Een 
fortuin!’ 

Eelke groeide op in Leeuwarden. Als tiener deed hij 
vakantiewerk bij een kiosk op Ameland. Toen deze zaak 
later uitgroeide tot een boekwinkel met café-restaurant 
werd hij er de bedrijfsleider. ‘Een waanzinnige tijd’, zegt 
hij daarover. Maar toen hij eind twintig was, besefte hij 
dat hij dit niet tot zijn pensioen wilde doen. Het roer 
moest om; hup, carrière maken. ‘In Amsterdam, na-
tuurlijk. Dáár gebeurde het. Ik ging er het bankwezen 
in. Zat doorgroeimogelijkheden en het zakelijke sprak 
me aan. Laat mij maar transacties doen.’

ABN AMRO, Rabobank, Paribas. Eelke kent ze alle-
maal vanbinnen. Via interne opleidingen vergrootte hij 
zijn kennis. Na een tijdje begon hem iets op te vallen. ‘Ik 
wist altijd hoe het beter kon, maar ze luisterden niet.’ 
Het leek hem beter om eigen baas te worden. Inmiddels 
heeft hij al ruim 35 jaar Hoogstins Boekhandel in de 
Kinkerstraat. Behalve boeken verkoopt hij agenda’s, 
kaarten, luxe cadeauartikelen en méér. ‘Het is net een 
Winkel van Sinkel.’ 

Comeback
Zijn overstap van de financiële wereld naar de retail 
kwam door een advertentie voor de overname van een 
boekwinkeltje in Zuidoost. Die zaak is het niet gewor-
den, maar hij was wél getriggerd. ‘Ik herinnerde me 
weer hoe leuk het was in die boekwinkel op Ameland.’ 

Toen hij in de Kinkerstraat een vrijstaand pand  
spotte, maakte hij een comeback naar het boekenvak. 
De locatie was ideaal. Nu woont hij in Heemstede maar 
toen woonde hij op de Overtoom, waardoor hij zó in de 
zaak was. 

Hij begon in het pand waar nu ING zit. Zijn huidige 
zaak zit iets verderop en is drie panden breed. In de  

tussentijd heeft hij nog enkele andere winkels in de 
straat gehad, zoals een zaak met leren tassen en  
mappen. Vergeleken met de boekwinkel vond hij het er 
wat ongezellig. ‘Hier is altijd reuring en heb je de een na 
de andere klant.’ 

Makkelijke klanten
Eelke prijst ze stuk voor 
stuk. ‘Voor mij geen zaak 
in Zuid! Van collega’s hoor 
ik dat je daar veel zeurpie-
ten hebt; kijken, kijken, 
niet kopen. Mijn klanten 
zijn ontzettend makkelijk, 
echt een genot. Ze mutsen 
niet over een krasje of zo.’ 
De Kinkerstraat was ooit 
een volkswijk. Andere boek- 
handelaren waren dan ook 
verbaasd dat Eelke zo veel 
literatuur verkocht. ‘In de 
buurt zitten veel studen-

ten en hoogopgeleiden – medici, ambtenaren. Reken 
maar dat zij lezen.’ Zelf leest hij het liefst biografieën  
en spannende boeken van bijvoorbeeld Michael Robot-
ham.

Overigens is de boekencollectie niet de enige reden 
waarom mensen naar Hoogstins Boekhandel gaan. 
‘Veel klanten komen omdat het aanbod steeds wisselt. 
Ik ben rusteloos. Verkoopt iets niet, dan vervang ik het. 
Zo vond ik laatst via internet dekens van alpaca-wol uit 
Ecuador. Ze gaan als een trein, zelfs bij warm weer. Die 
veranderingen maken mijn werk leuk.’ 

Team
Hoewel hij eigenlijk met pensioen is, komt hij nog 
steeds twee dagen per week naar de winkel. Inmiddels 
runnen zijn medewerkers samen het bedrijf. Een van 
zijn drie kinderen, zoon Sjoerd, zit sinds anderhalf jaar 
in dit team. ‘Het zou leuk zijn als de zaak wordt voort-
gezet.’

Voorlopig blijft Eelke bij de zaak betrokken. ‘Ook 
vanuit huis speur ik op internet naar koopjes voor klan-
ten. Ik kan het niet nalaten om spullen te verhandelen. 
Sta ik in de boekhandel, dan klets ik graag met klanten. 
Tegenwoordig word je in winkels niet meer aangespro-
ken. Ik doe dat wél. Ik merk dat mensen het waarderen.’ 

‘Hier is altijd reuring en heb je de  
een na de andere klant.’ 
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Natali Salvaggio was altijd al dol op  
interieurs. Nu mixt ze in haar conceptstore  
Gekaapt woonspullen met kleding,  
cosmetica, kinderspullen en sieraden. 

Natali Salvaggio
CONCEPTSTORE GEKAAPT

Kinkerstraat 320 

‘Work like 
 a capitain, 
play like 
  a pirate’
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‘Work like a capitain, play like a pirate’ is het motto van 
Natali Salvaggio (40), de eigenares van Gekaapt. Ze lood-
ste haar conceptstore door de coronacrisis heen en 
richt zich nu op de toekomst: ‘Ik ga de interieurcollectie 
uitbreiden: meer lampen, vloerkleden, bijzettafeltjes.’ 
Dat ze net als een kapitein haar ‘schip’ op koers wil hou-
den is duidelijk. Maar hoezo speelt ze als een piraat? 

‘We doen alles in de winkel met een knipoog. Wij 
houden van mooie dingen, maar zijn niet supernetjes. 
We zijn laidback. Dat losse blijkt uit onze styling en om-
gang met klanten’, vertelt ze. ‘Daarnaast houden we van 
een feestje; terrasjes pakken, eten met vrienden, samen 
koken.’ 

Met haar Italiaanse roots is het logisch dat ze eten 
koppelt aan gezelligheid. Natali is geboren in Alkmaar, 
maar haar ouders komen uit Sicilië. ‘Eten staat bij ons 
voor familie en samenzijn. Het is ook typisch Italiaans 
om van iets kleins iets moois te maken, zoals zelf groen-
te kweken of pasta maken.’ 

Hunting the Pretty 
Die drang om te creëren kenmerkt haar. Vandaar dat ze 
aanvankelijk zo op haar plaats was bij haar laatste werk-
gever, een internet start-up. ‘Het was pionieren. Ik kon 
echt iets bijdragen.’ Maar dat veranderde toen een 
beursgenoteerde onderneming het bedrijfje opslokte. 
‘Opeens was het tabellen invullen, rapporteren en véél 
overleggen. De ondernemingsspirit sijpelde weg.’

Natali, die commerciële economie heeft gestudeerd, 
besloot het roer om te gooien en begon in 2015 voor 
zichzelf. Omdat ze altijd al ‘iets’ had met interieurs ging 
ze via haar webshop Hunting the Pretty woonaccessoi-
res van kleine merken verkopen. Vanuit haar huis kamer 
in De Baarsjes wist ze omzet te generen. Toch begon het 
te knagen: ze mistte de interactie met klanten. 

Toen Gekaapt op haar pad kwam, een rondreizend 
warenhuis van ruim twintig veelal duurzame en lokale 
interieur- en modemerken, sprong ze aan boord. Ze 
huurde een plekje bij Gekaapt, dat toen in een leeg-
staande ruimte in Magna Plaza zat, en runde de winkel 
samen met andere ondernemers. ‘Eén keer per week 
stond ik in de winkel. De overige tijd besteedde ik aan 
mijn website. Een leuke dynamiek! Ik ontmoette mijn 
klanten en kon sparren met medeondernemers.’

Vaste stek 
Maar net toen ze er ‘lekker inzat’, kondigden de oprich-
ters aan dat ze wilden stoppen; Aanyoung Yeh, Jan 
Swinckels en Rick Ruijter wilden meer tijd steken in 
hun eigen merken. ‘Gekaapt is een springplank voor  
individuele ondernemers’, zegt Natali. ‘Ik vond het zon-
de als de zaak zou verdwijnen, dus nam ik Gekaapt in 
2017 over.’

Ze liet het concept grotendeels intact, maar koos 
voor een vaste stek. ‘Pop-uppen is leuk, maar belem-
mert je ook. Omdat je nooit weet waar je aan toe bent, 
laat je sommige investeringen achterwege. Daardoor is 
het moeilijker om volwassen te worden.’ Ze koos voor 
een pand in West, in de Kinkerstraat. ‘Gekaapt is  
ontstaan in De Baarsjes. Onze fans zitten vooral in  
West. De Kinkerstraat heeft veel traffic. Het is een  
commercië̈le locatie.’ 

Ze woonde eerst om de hoek van haar bedrijf, maar 
woont sinds vorig jaar in Alkmaar met haar vriend.  
Amsterdam blijft haar werkplek. ‘Fröbelen met spullen 
maakt me gelukkig. Het is zo leuk als er nieuwe kleren, 
sieraden, cosmetica en andere spullen binnenkomen. 
Alsof je cadeaus uitpakt! Ik ben trots op ons diverse,  
originele aanbod. Ieder product heeft een ziel: er zit een 
verhaal achter. Ik krijg energie van de gedreven onder-
nemers waarmee we werken. We willen dat klanten blij 
worden als ze hier rondlopen. Dat ze ons waarderen, 
merkte ik tijdens de lockdown. Klanten, waaronder  
veel buurtbewoners, steunden ons door kleinigheden  
te kopen. “Jullie moeten blijven”, zeiden ze. Hartver-
warmend!’ 

‘Gekaapt is ontstaan in De Baarsjes.  
Onze fans zitten vooral in West.  
De Kinkerstraat heeft veel traffic.  
Het is een commerciële locatie.’ 
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Dat Johan Cruyff ooit met zijn vrouw  
Danny schoenen verkocht in de  
Kinkerstraat hebben we je eerder verteld.  
Reken maar dat er nog meer andere  
feitjes te verklappen zijn. 

Dirk van den Broek, een boerenzoon 
uit Amsterdam-West reed op 15-jarige 
leeftijd met zijn eigen melkkar door de 
stad. In 1942 begon hij een melkzaak 
en in 1953 opende hij in de Kinkerstraat 
de allereerste supermarkt van Neder-
land. Het bleef niet bij één zaak; zijn 
keten heeft nu ruim 120 vestigingen 
verspreid over het hele land. De 
Amsterdammer is dit jaar op 96-jarige 
leeftijd overleden. 

De Onbekende Beeldhouwer is een 
kunstenaar die vanaf 1982 in Amster-
dam meerdere beelden anoniem heeft 
geplaatst dan wel heeft laten plaatsen. 
Voorbeelden zijn De Violist in de 
Stopera, Boomzagertje in het Leidse-
bosje bij het Leidseplein én Drie 
heertjes in gesprek. Dit kunstwerk 
(1995) van ijzer en brons staat dichtbij 
de Kinkerstraat, op de hoek van de  
Ten Kate- met de Borgerstraat. Het 
gerucht ging dat de beelden waren 
gemaakt door, toen nog, koningin 
Beatrix. Inmiddels heeft de gemeente 
bekend gemaakt dat het gaat om een 
Amsterdammer die zijn brood verdient 
als medicus en in zijn vrije tijd kunste-
naar is. 

De Kinkerbrug ligt aan het einde van 
de Kinkerstraat. Toen de brug in 1937  
in gebruik werd genomen, werd dit 
gevierd met de Winkelweek. Winkelen 
had inmiddels een enorme vlucht 
genomen en de Kinkerstraat had zich 
ontwikkeld tot dé winkelstraat van de 
Kinkerbuurt. In de tijd dat deze buurt 
van de grond was gekomen, ontstond 
iets dat toen heel bijzonder was: 
windshow shopping, langs etalages 
lopen en naar de uitgestalde spullen 
kijken, zonder per se iets te kopen. 
Voorheen gebeurde dat niet; de 
winkels hadden kleinere ramen, waarin 
ze meestal maar één artikel uitstalden. 

Nog meer
weetjes 
over de
Kinkerstraat

Onbekende 
Beeldhouwer

Kinkerbrug

Dirk van den Broek
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Volgens de kadastrale kaart telt  
de Kinkerstraat 1459 adressen.  
De oudste woning komt uit bouwjaar 
1883 en is nu 140 jaar oud. 1999 is het 
bouwjaar van het nieuwste gebouw. 

Samen sta je sterker dan alleen.  
De meeste ondernemers in de 
Kinkerstraat zijn dan ook op diverse 
manieren verenigd, zoals in de BIZ 
Kinkerstraat en de Stichting Onder-
nemers Oud-West. BIZ staat voor een 
zogenoemde bedrijfsinvesterings-
zone, een afgebakend gebied waar 
ondernemers samen investeren in  
de kwaliteit van hun bedrijfsomgeving. 
De Stichting Ondernemers Oud-West 
is een samenwerkingsplatform van  
elf winkelgebieden, waaronder de 
Kinkerstraat, Bilderdijkstraat, Jan 
Pieter Heijestraat, de Ten Katemarkt 
en De Hallen. 

Op 30 april 1980 werd koningin Beatrix ingehuldigd in Amsterdam. Om 14.00 uur was 
er een geplande demonstratie vanaf de Dokwerker – ‘Geen woning, geen kroning’. 
Maar de onrust begon al veel eerder. Om 11.00 uur bezetten krakers een leegstaand 
pand op de hoek van de Kinker- en Bilderdijkstraat. De kraakactie mondde uit in een 
veldslag tussen de mobiele eenheid en krakers. De gevechten in de Kinkerstraat 
bleken het begin te zijn van een heel lange dag, die de geschiedenis inging als  
‘het kroningsoproer’.

‘Geen woning, geen kroning’

BIZ Kinkerstraat
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Sinds 1990 serveert familierestaurant 
Beyrouth Libanese specialiteiten.  
Mede-eigenaar Kamal Estephan was 
er vanaf het begin bij. Ooit wilde hij 
psychiater worden, maar nu luistert hij naar 
klanten en helpt hij ze waar hij kan.

Kamal Estephan 
LIBANEES RESTAURANT BEYROUTH
Kinkerstraat 18–20

‘Ik houd van
mensen en 
  maak graag
contact met hen’ 
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Kamal Estephan (58) is in Libanon geboren en heeft er 
tot z’n 25ste gewoond. Maar zelfs als hij in zijn geboorte-
land op vakantie is geweest, is hij blij als hij weer in de 
Kinkerstraat is. ‘Ik voel me er thuis. Ik kom er al zó lang. 
Ons restaurant zit er sinds 1990. De Kinkerstraat is  
vrolijk, de ondernemers zijn lief. Mijn vader, die nu 82 
is, woont er nog steeds. Mijn moeder is teruggegaan, 
maar komt hier geregeld.’ 

Kamal woont inmiddels in Osdorp, samen met zijn 
vrouw Nina. Ruim twintig jaar runt hij met broer Toni 
restaurant Beyrouth. Om de zaak te kunnen openen, 
sloot zijn vader destijds een lening af. ‘Hoe gaan we dat 
geld ooit terugbetalen, dacht ik. Ik was altijd bang voor 
de dag van morgen. Mijn moeder is optimistischer. Ze 
zei dat het goed zou komen.’ 

Twee jaar na de opening kwam Johannes van Dam 
eten. Na afloop zei hij dat hij een recensie zou gaan 
schrijven in Het Parool. ‘Na zijn stuk zat de zaak gelijk 
vol. Hij schreef dat wij met liefde koken en dat de zoon 
van de kok hem met veel égards had bediend. Die zoon 
was ik. Hij heeft ons echt op de kaart gezet. Na zijn be-
zoek moesten we uitbreiden.’ 

Burgeroorlog
Kamals vader had het pand via via gevonden. Hij begon 
het restaurant met een zakenpartner, maar al snel 
scheidden hun wegen. Kamals vader was al sinds 1985 
in Nederland. Hij werkte toen als kok bij de Libanese 
ambassade in Den Haag. Zijn gezin had hij achtergela-
ten in Libanon, waar van 1975 tot 1990 een Burgeroorlog 
woedde. Kamal, zijn moeder en broer kwamen eind 
1989 naar Nederland en vroegen asiel aan. ‘Ik ben opge-
groeid in Noord-Libanon, in Batroun, en heb bijna de 
hele burgeroorlog meegemaakt. Toen ik voor het eerst 
in Nederland op straat liep, voelde ik me ongelooflijk 
vrij. Een onvergetelijk gevoel.’ 

Omdat ook de rest van het gezin zich hier thuis voel-
de, sloeg Kamals vader een baan in Turkije af. ‘De  
ambassadeur waarvoor hij werkte, werd naar Turkije 
overgeplaatst. Mijn vader bleef liever hier en begon  
restaurant Beyrouth.’ 

Mensenkennis
Zijn zonen hielpen hem. Toni ging 
de keuken in, Kamal ging bedienen. 
Ervaring had hij niet. ‘Ik ben het  
gewoon gaan doen.’ Binnen ander-
half jaar sprak hij Nederlands.  
Engels, Duits, Frans en Arabisch 
sprak hij al. Kamal smeedt banden 
voor het leven. ‘Sommige klanten 
kwamen hier als kind al eten. Ik 
houd van mensen en maak graag 
contact met hen. Soms ben ik ver-
drietig, maar dat verdwijnt zodra er 
iemand binnenkomt.’

In Libanon studeerde Kamal medicijnen en wilde hij 
psychiater worden. Omdat hij naar eigen zeggen ‘jaren-
lang in een permanente depressie leefde’, moest hij  
zijn studie echter afbreken. ‘Ook al behandel ik nu geen 
cliënten, ik ben wel veel met mensen bezig. Ik luister 
naar ze en help ze waar ik kan.’ 

Beste keuken van het Midden-Oosten
Om te zorgen dat klanten zich op hun gemak voelen, wil 
hij het restaurant houden zoals het is. ‘Bij ons draait het 
om het eten, niet om het decor. Als ons restaurant maar 
knus is, is het goed.’

In Nederland is de Libanese keuken vrij onbekend, 
maar kenners weten dat het de beste keuken van het 
Midden-Oosten is. Libanon ligt aan de Middellandse 
zee, tussen Israël en Syrië. Invloeden uit de keukens van 
de Méditerranée en het Midden-Oosten smelten samen 
in de Libanese cuisine. 

Een Libanese maaltijd begint met mezze, een schaal 
met hapjes. Kamals favorieten zijn de hummus en de 
gefrituurde bloemkool met een saus van tahini, sesam-
pasta. Van de hoofdgerechten tipt Kamal de kabeljauw-
filet met een saus van sesamzaad en koriander en de 
aubergineschotel met kruiden en kikkererwten. ‘Mijn 
broer is nu de chef, maar mijn vader komt nog geregeld 
langs om aanwijzingen te geven. Beyrouth is hem dier-
baar. We hopen nog lang te blijven.’

‘Toen ik voor het eerst in Nederland op  
straat liep, voelde ik me ongelooflijk vrij.  
Een onvergetelijk gevoel.’ 
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Dat een in kwantumtechnologie  
gespecialiseerde natuurkundige een 
bh-imperium start, verwacht je niet  
meteen. Maar Floor van de Pavert deed het. 
Onlangs opende ze in de Kinkerstraat het 
derde filiaal van SuperBra. 

Floor van de Pavert 
SUPERBRA

Kinkerstraat 92

‘Ik wil een 
  bh-revolutie
 ontketenen’ 
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Met een goede bh voorkom je schouder- of nekklach-
ten. Je kleding zit beter, waardoor je zelfvertrouwen 
groeit. Helaas dragen de meeste mensen in Nederland 
niet de optimale maat, zegt Floor van de Pavert (42),  
eigenaar van SuperBra. ‘Ze hebben advies gekregen  
dat niet werkt. Je bh is als een wandelrugzak met een 
heupband: je wil dat zo veel mogelijk gewicht door de 
heupband wordt gedragen en niet door de schouder-
banden. Voor een goede verdeling moet de omvang van 
de bh strak genoeg zitten, wat vaak niet zo is. Het  
gevolg? Het gewicht van je borsten gaat aan je schouder-
bandjes hangen. Door de druk op nek en schouders  
ontstaan pijnklachten.’

Behalve verkeerd advies, is er nog iets mis: het be-
perkte aantal maten bij lingeriewinkels. ‘Ik heb omvang 
60. De meeste zaken beginnen bij 70. Dat is alsof je een 
schoenenwinkel hebt en begint bij maat 39. Wat als je 
maat 36 hebt? Watten erin of zo?’

Bij SuperBra combineert Floor persoonlijk advies 
met een collectie van ruim 120 maten; haar bh’s en 
zwemkleding lopen van cupmaat A tot en met Q. ‘We 
hebben de grootste matenrange van Nederland.’ 

Techbedrijf
Ze praat alsof ze al eeu-
wen in de retail zit, maar 
dat klopt niet. Floor, die 
uit Nijmegen komt en ex-
perimentele natuurkunde 
heeft gestudeerd, was van 
2011 tot 2013 mede-eige-
naar van Single Quantum, 
een bedrijf in lichtdetec-
toren voor wetenschappe-
lijk onderzoek. Toen ze 
daar uitstapte, werd ze 
freelancer in de kwan-
tumtechnologie, de tech-

niek die gebruik maakt van de allerkleinste deeltjes. 
Ondertussen speurde ze naar nieuwe onderne-

mingskansen. Toen ze zag dat de lingeriewinkel waar ze 
ooit goed bh-advies had gekregen te koop stond, onder-
nam ze actie. Hoewel er geen deal kwam, was ‘een 
kwartje gevallen’. ‘Uit ervaring wist ik dat ik bij 98% van 
de lingeriewinkels in Nederland niet terechtkon. De 2% 
waar dat wel kon, had amper iets in mijn maat. Ik heb 
cupmaat I, wat minder groot is dan mensen denken.  

Ik dacht: als ik met mijn middelgrote borsten al moeite 
heb om goed geholpen te worden, wat dan als je écht 
grote borsten hebt?’ Het idee voor SuperBra was gebo-
ren. 

Bh-revolutie 
In 2016 opende Floor haar eerste zaak in Rotterdam, 
waar ze met haar man en dochtertje woont. ‘Ik zei direct 
dat ik er nog elf ging openen. Om rendabel te zijn, heeft 
SuperBra een zekere schaal nodig.’ Er kwam een web-
shop en een winkel in Utrecht. Sinds juni zit SuperBra 
ook in Amsterdam, in de Kinkerstraat. ‘Een drukke  
winkelstraat die sterk in opkomst is.’ 

Met SuperBra is ze op missie: ‘Ik wil een bh-revolutie 
ontketenen. Mijn klanten zeggen vaak dat hun nieuwe 
bh iets doet wat oude bh’s niet deden. Een goede bh kan 
je leven verbeteren. Het is fantastisch om aan zo’n posi-
tieve ontwikkeling bij te dragen! Ik wil dat meer mensen 
weten waarop ze moeten letten bij het kopen van bh’s, 
zodat ze van de lingerie-industrie – producenten, win-
keliers – gaan eisen dat ze het matenpalet uitbreiden.’

Brafitting
Om de juiste bh te vinden, moet je bij SuperBra een  
afspraak voor een ‘brafitting’ maken. Een medewerker 
schat dan eerst je maat in. ‘Zónder meetlat, wij scannen 
met onze ogen.’ Daarna past de klant in een ruime pas-
kamer met zacht licht of de bh’s in haar maat en gewenst 
model comfortabel zitten. ‘Omdat we klanten zo veel 
mogelijk keuze willen bieden, hebben we een groot ma-
gazijn. Doordat klanten bij andere winkels vaak misgre-
pen, zijn ze gaan denken dat ze abnormaal zijn. Ik wil ze 
laten voelen dat ze er mogen zijn.’ 

‘Een medewerker schat eerst je maat  
in, zónder meetlat, wij scannen met  
onze ogen.’
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Lewis en Morris van Breda komen uit een 
Amsterdams horecageslacht. De Kade Café 
is hun eerste gezamenlijke project. Sinds 
augustus 2022 is de zaak open. De broers 
willen er een buurtcafé van maken. 

Lewis en Morris van Breda 
DE KADE CAFÉ
Kinkerstraat 87

‘Niets is zo 
lekker als een

 volle zaak’
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Als tiener kreeg Lewis van Breda (27) geen kleedgeld 
totdat hij een baantje had gevonden. ‘Mijn vader zei dat 
ik moest werken voor mijn geld.’ Met tegenzin ging  
Lewis op zoek. Op z’n vijftiende begon hij bij Daalder 
aan de Lindengracht. Koffiezetten, afwassen, bedienen; 
hij deed het allemaal. De horeca beviel zó goed, dat hij 
er nog steeds inzit; samen met vader Marcel heeft hij de 
cafés Weber en Lux in de Marnixstraat. 

Zijn broer Morris (29) wilde altijd al ‘alleen maar 
werken’. Hij haalde glazen op in Paradiso en ‘flipte’  
burgers bij Burgermeester. Op z’n 18de tapte hij bij Lux 
en Weber, waar hij op z’n 22ste bedrijfsleider werd. 
Twee jaar later werd hij samen met zijn vader eigenaar 
van Café Helmers in de Eerste Helmersstraat. Inmid-
dels is deze bar van Morris en vennoot Maxim Carton.

Nieuw ‘kind’
Omdat Morris liever werkte dan leerde, staat er een 
reeks onafgemaakte studies op zijn cv. Lewis studeerde 
in 2020 af in de commerciële economie, terwijl hij toen 
al bedrijfsleider bij Lux en Weber was. 

Allebei wonen ze nog steeds in hun geboortestad. 
Morris boven Café Helmers, Lewis boven Lux. Zij heb-
ben vriendinnen, maar geen kinderen. Althans, geen 
kinderen van vlees en bloed. Lewis: ‘Ik denk dat je even-
veel met een zaak bezig bent als met een kind, namelijk: 
24/7. In augustus hebben we een nieuw ‘kind’ gekregen: 
De Kade Café in de Kinkerstraat. Onze focus ligt nu op 
het goed neerzetten daarvan.’

Mazzel
En wéér is de familie Van Breda een horecaonder-
neming rijker; Morris en Lewis komen uit een Amster-
dams horecageslacht. Inmiddels zijn al veel familie-
leden gepensioneerd, maar vroeger had hun familie 
vijftien zaken door de hele stad, zoals Café Eijlders, de 
Kat in de Wijngaerdt en De Ebeling. 

Hun vader had onder meer Bar Basquiat in Oost, 
maar heeft in dat stadsdeel nu alleen nog Louie Louie. 
Verder heeft hij onder meer Hotel Weber in het cen-
trum. 

Morris: ‘Mijn vader was glazenwasser. Alles wat  
hij heeft, heeft hij vanuit nul opgebouwd. Wij hebben 
mazzel met waar we vandaan komen. We beseffen dat 
en nemen het niet voor lief.’

‘Werken in de horeca voelt voor mij niet als 
werken, het allerleukste van dit werk is dat  
je het iemand naar de zin kunt maken.’

A-locatie 
De Kade Café is het eerste gezamenlijke project van de 
broers. Sinds augustus 2022 zijn ze open. Voorheen zat 
op deze plek Kade West. Ze kenden de eigenaren ervan 
en waren er snel bij toen ze hoorden dat die ermee  
wilden stoppen.

Morris: ‘Vrijstaande cafés op zo’n A-locatie zijn 
schaars.’ ‘In Oud-West zit alles knus bij elkaar’, vindt  
Lewis. ‘De mix is leuk: sociale huur en koopwoningen. 
Er zijn yuppen, maar dat zijn niet zulke kakkers als in 
Zuid.’ 

Buurtcafé
Om ervoor te zorgen dat de zaak stáát, zijn ze er voor-
lopig dagelijks; om sfeer te proeven, de kwaliteit te 
waarborgen en het nieuwe team te leren kennen. In de 
spits springen ze bij in de bediening. ‘Werken in de ho-
reca voelt voor mij niet als werken’, zegt Lewis. Morris: 
‘Het allerleukste van dit werk is dat je het iemand naar 
de zin kunt maken. Je kunt zorgen dat iemand die cha-
grijnig naar binnenloopt, vrolijk naar buiten gaat.’  
De Kade Café moet een buurtcafé worden. Lewis: ‘We 
zien er misschien niet uit als een bruine kroeg, maar we 
proberen wél die sfeer neer te zetten; we onthouden je 
naam, we weten wat je drinkt.’ 

Chef-kok 
Terwijl je in hun andere zaken enkel hapjes kunt krij-
gen, kun je bij De Kade Café zowel lunchen als dineren. 
Op de kaart staan kleine gerechten als empanada’s met 
spicy chicken of shoarma van oesterzwammen. De ge-
rechten worden bereid door een chef-kok. 

‘Ons eten vind je niet in een gemiddeld café en toch 
zijn we geen restaurant’, zegt Morris. Evenals zijn broer-
tje gelooft hij dat hun zaak een succes wordt. ‘Niets is zo 
lekker als een volle zaak.’ Lewis knikt: ‘Druk en géén 
stress. Dat is top. Je komt dan in een flow.’ 
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Jack Schilder zwaait de scepter bij 
Viscenter Volendam, de zaak die zijn  
opa in 1964 begon. Sindsdien heeft hij  
het aanbod verse vis uitgebreid en  
kant-en-klare producten geïntroduceerd. 

Jack Schilder
VISCENTER VOLENDAM

Kinkerstraat 181

  ‘Zijn mijn 
klanten blij, 
  dan ben ik 
 het ook’
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Toen Jack Schilder (51) een jaar of zeven was, ging hij 
in de vakantie vaak met zijn opa naar de visafslag in 
IJmuiden. ‘De vissen die ik er zag, waren in mijn ogen 
enorm. Ik keek mijn ogen uit. Soms zag ik zelfs zeester-
retjes.’ 

Tegenwoordig runt hij Viscenter Volendam in de 
Kinkerstraat, en is hij dagelijks omringd door verse vis. 
‘Onze leveranciers rijden bijna elke dag van de visafslag 
naar de zaak. Vroeger lag hier vooral kabeljauw en wij-
ting. Inmiddels zijn er luxere producten bijgekomen, 
zoals tonijn, gamba’s en coquilles. Omdat mensen vaker 
uit eten gingen en meer reisden, veranderde hun 
smaak. We spelen daarop in.’ 

Als de Hollandse Nieuwe er weer is, roostert zijn 
vrouw Kim standaard extra personeel in. De haring 
vliegt dan over de toonbank en het is er ‘niet normaal zo 
druk’. Overigens is dat niet de enige periode dat je bij 

Jack haring kunt happen. 
‘Wij staan erom bekend 
dat we het hele jaar door 
verse haring verkopen. 
Van de week kwam er  
iemand langs die eerder 
twee haringen had ge-
kocht. Hij vond de eerste 
‘uitstekend’ en de tweede 
‘geweldig’. Dáár doe ik 
het dus voor: klanten die 
blij terugkomen. Zijn mijn 
klanten blij, dan ben ik 
het ook.’ 

Rolverdeling
Jack en Kim staan zes dagen per week vóór zessen op en 
zijn ze rond zevenen terug in Volendam, hun geboorte- 
en woonplaats. ‘Wij vinden dit normaal. Hard werken is 
Volendam eigen.’ Jack regelt de inkoop, Kim doet perso-
neelszaken. Allebei staan ze in de winkel. Jack staat ach-
terin om vis schoon te maken, Kim staat meestal voorin 
te verkopen. 

Hun oudste dochter Nelly studeert biomedische  
wetenschappen, maar springt geregeld bij. Haar zusje 
Tess, die op de Pabo zit, doet hetzelfde. ‘We hebben ook 
nog een mannetje van dertien, Rens. Hij toont een beet-
je interesse voor de zaak, maar voetbalt liever.  
Misschien verandert dat nog. Als hij wil, mag hij later de 
zaak overnemen.’ 

Familiebedrijf
Viscenter Volendam is al sinds 1964 een familiebedrijf. 
Jacks opa opende de zaak, nadat hij eerder een viswin-
kel in Utrecht had gehad. ‘Toen hij door de Kinkerstraat 
reed, zag hij een groentewinkeltje te koop staan. Terug 
in Volendam besprak hij dit met vrienden. Kort daarna 
verkocht hij de zaak in Utrecht en opende hij een vis-
winkel in de Kinkerstraat.’

Zijn opa had gemerkt dat je toentertijd in Utrecht be-
ter friet dan vis kon verkopen. Dat Amsterdammers wél 
van vis houden, wist hij van de tijd dat hij vis ventte. ‘De 
IJtunnel was er toen nog niet. Met een bakfiets kwam hij 
uit Volendam, pakte het pontje en verkocht hij zijn vis in 
Amsterdam.’ 

Zijn opa droeg de viswinkel over aan Jacks vader. 
Sinds 2000 is Jack eigenaar. In hetzelfde jaar trouwde 
hij. Na hun huwelijk ging Kim meteen aan de slag in de 
viszaak. ‘Zo gaat dat bij Volendammers.’

Persoonlijk advies
Zijn vrouw komt oorspronkelijk uit het slagersvak, Jack 
stond al op z’n zestiende in de zaak van zijn vader. Na de 
middelbare school ging hij naar het Ondernemerscolle-
ge Amsterdam. Dat hij de zaak zou overnemen, was ech-
ter niet vanzelfsprekend. ‘Als oudste kind had mijn 
broer de eerste keuze. Pas toen hij zei dat hij liever een 
eigen rijdende viswinkel begon, kwam ik in beeld.’ 

Sinds Jack eigenaar is, heeft hij het aanbod van verse 
vis uitgebreid én kant- en klare producten geïntrodu-
ceerd, zoals sashimi, pasta met zeevruchten en salades. 

Op verzoek adviseert hij klanten over de beste berei-
dingswijze of bakt hij de vis van hun keuze. Vaste klan-
ten heeft hij volop. ‘Veel buurtbewoners komen hier 
even kletsen.’ Hoewel het publiek divers is – ‘tantes van 
tachtig, yuppen, toeristen’ – hebben ze één ding  
gemeen: ‘Ze zijn meestal heel vrolijk, vooral de Amster-
dammers. Het is hier gezellig en gemoedelijk.’

‘De vissen die ik er zag, waren in mijn ogen 
enorm. Ik keek mijn ogen uit. Soms zag ik  
zelfs zeesterretjes.’
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Per jaar komen ruim drie miljoen  
bezoekers naar De Hallen. De  
aantrekkingskracht van dit gebouw 
heeft de Kinkerstraat en de rest van 
de buurt een boost gegeven. Directeur 
Johan Valster en zijn opvolger Myrna  
de Wit leiden je door de ontwikkeling 
van De Hallen en kijken vooruit.  
‘We werken bijvoorbeeld aan een  
buurtcampus.’ 

Van alle awards die De Hallen ooit heeft gekregen, 
is er eentje waar Johan Valster extra trots op is: de 
Steden in Beweging-award 2015, een prestigieuze 
prijs voor de succesvolste gebiedsontwikkeling 
van dat jaar. In een nek-aan-race met de Rotter-
damse Markthal won De Hallen. De jury, bestaande 
uit Rotterdammers, noemde de Markthal ‘een 
iconisch gebouw’ maar was nog meer onder de 
indruk van het Amsterdamse complex. ‘In het 
juryrapport stond dat De Hallen van betekenis is 
voor de buurt. Een groter compliment kan bijna 
niet. Dát is namelijk precies wat wij willen zijn.’ 

Aantrekkingskracht 
In 2014 werd Johan directeur van De Hallen. Myrna 
de Wit, zijn directe collega en adjunct, begon in 
hetzelfde jaar. Per 1 januari 2024 gaat zij het stokje 
van hem overnemen. Onder hun leiding is het 
complex geworden tot wat het nu is: een wervelend 
centrum voor cultuur, horeca, sociale initiatieven 
en winkels – goed voor ruim drie miljoen bezoekers 
per jaar. ‘We zijn een economische factor van  
betekenis’, zegt Johan. ‘Als wij van De Hallen iets 
zeggen, neemt de gemeente dat serieus. De buurt 
heeft daar profijt van.’ 

De Hallen: toen, nu en in de toekomst

De huis-
kamer 
van de 
buurt

61

K
IN

K
E

R
S

T
R

A
A

T
 V

O
L

 V
E

R
H

A
L

E
N



Mede door de enorme aantrekkingskracht van  
De Hallen, kreeg de gemeente meer interesse 
voor het gebied eromheen. ‘Er werd meer geld 
geïnvesteerd. De buurt is opgeknapt’, zegt Myrna. 
‘Het Bellamyplein is als nieuw, de bestrating in de 
Ten Katestraat is verbeterd, de Kinkerstraat is 
heringericht.’ 
Behalve de gemeente kwamen ook de bewoners  
in actie. Johan: ‘De huizen stegen in waarde. Ze 
dachten: als ik het netjes opknap, kan ik het later 
goed verkopen.’ Ondernemers liften eveneens 
mee op de populariteit van het complex. Myrna: 
‘Van de duizenden mensen die wekelijks De Hallen 
bezoeken, gaat een deel naar de winkels in de 
omliggende straten en de markt.’ 

Eind 2011 maakte Stadsdeel West bekend dat 
TROM De Hallen mocht ontwikkelen. Nadat de 
gemeente had ingestemd met de financiering, 
startte de verbouwing in 2013. Eind 2014 had het 
complete complex een metamorfose ondergaan. 

Sociaal gezicht
Net vóór de eerste oplevering stapten Johan  
en Myrna aan boord. In zijn eerdere functie als 
directeur commerciële zaken bij Strukton Bouw 
was Johan betrokken bij de renovatie van De 
Hallen. Myrna, die uit een hele andere hoek kwam, 
stapte via onder meer het Olympisch Stadion over 
naar De Hallen. ‘Mijn eerste indruk? Ik dacht: best 
een chaos. Spannend om daar een koers in te zien 
varen.’ Johan: ‘Wij namen het over van mensen die 
het project hadden opgezet en dat met heel hun 
hart hadden gedaan. We waren het aan hen 
verplicht om met dezelfde passie te werken.’  
De twee bouwden verder op het fundament dat  
de stichting had gelegd. De Hallen moest het 
kloppende hart van de buurt worden, met de 
Passage als ontmoetingsplek. ‘We wilden de 
huiskamer van de buurt zijn’, verduidelijkt Johan. 
Inmiddels is OBA De Hallen een van de best 
bezochte bibliotheken van de stad. 
Talloze bezoekers lezen en leren er boeken en 
gaan naar het leescafé; vooral bij voorleessessies 
voor kinderen loopt het storm. In de Passage zijn 
wekelijks buurtactiviteiten, zoals weekendmarkten 
en gratis Culturele Zondagen en Kindermiddagen. 

TROM 
Dat er in het complex ooit tramwagens werden 
gestald, is nu amper voor te stellen. Maar toch was 
het zo. Toen die functie verviel, is twintig jaar lang 
geprobeerd om de locatie opnieuw te ontwikkelen. 
Zonder succes. Zo ging het plan om een deel van 
het rijksmonument te slopen ten onder. Ook de 
plannen voor hoge woontorens stuitten op verzet 
van buurtbewoners. 
Pas toen er een plan kwam waarin wél rekening 
werd gehouden met de wensen van omwonenden, 
kwam de herontwikkeling van de grond. Achter  
dit plan zat stichting TROM (Tram Remise  
Ontwikkelings Maatschappij), een initiatief van  
onder anderen architect André van Stigt en een 
‘klankbordgroep’ van buurtbewoners. 

De huiskamer  
van de buurt
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Daarnaast is De Hallen ook een plek voor, zoals 
Myrna dat zegt, ‘mensen met een achterstand tot 
de arbeidsmarkt, de wereld, het leven’. Enkele 
ruimtes worden verhuurd aan sociale firma’s als 
Recycle en Beeldend Gesproken. Commerciële 
partijen als de Foodhallen, Filmhallen en Hotel  
De Hallen betalen een hogere huurprijs. Op deze 
manier ondersteunen alle ondernemers het 
sociale gezicht van De Hallen. 

Organische groei
‘De ontwikkeling van De Hallen is heel organisch 
gegaan’, zegt Myrna. ‘Regeltjes en beleidsplannen 
hoeven niet altijd.’ Johan: ‘We gebruiken ons 
gezonde verstand: wat vinden wij leuk? Myrna:  
‘We reageren op wat er op ons afkomt en kijken 
met ons team hoe we er iets moois van kunnen 
maken. Ooit kwam een jongen langs die slecht in 
zijn vel zat. Hij liet prachtige foto’s zien en vertelde 
dat hij ervan droomde om te exposeren, maar dat 
hij er bij galeries niet tussen kwam. Johan bedacht 
toen om in de Passage panelen op te hangen, met 
foto’s erop. Sindsdien hangen daar maandelijks 
foto’s, schilderijen of tekeningen over maatschap-
pelijke onderwerpen.’ Johan: ‘In een galerie is 
vijftig mensen per dag al veel. Bij ons komen er 
70.000 per week.’ 

Bedrijfsinvesteringszones 
Het succes van De Hallen is overigens niet komen 
aanwaaien; er lagen obstakels op de weg. ‘Toen we 
begonnen, kregen we veel klachten over overlast’, 

vertelt Johan. ‘We zijn toen iedere week met de 
buurt gaan praten en namen elke klacht serieus. 
De ondernemers hielpen ons. De eigenaren van de 
Foodhallen gaven bijvoorbeeld hun privénummers 
aan omwonenden. Bij overlast mochten ze bellen. 
Het tij is inmiddels gekeerd: als we nu één keer per 
halfjaar een klacht krijgen, is dat veel.’
De winkeliers rond het complex en de verkopers 
op de Ten Katemarkt vreesden dat De Hallen hen 
weg zou concurreren. Myrna: ‘We maakten direct 
duidelijk dat dit niét de bedoeling was. Buiten is de 
versmarkt, binnen bieden we onder meer design 
en boeken aan. Hun assortiment en ons aanbod 
vullen elkaar aan. Op een dag kwam een markt-
koopman naar me toe. Hij zei dat hij meer verkocht 
als wij een weekendmarkt hadden. Mooi, toch?’ 

‘Als je in een stad een gebouw bezoekt, dan is het  
toch het allerleukst als de wijk eromheen ook leuk is? 
De Hallen mag dan het hart van de buurt zijn, maar  
wij nemen de verantwoording voor de hele wijk.’ 

Johan: ‘Als je in een stad een gebouw bezoekt, dan 
is het toch het allerleukst als de wijk eromheen ook 
leuk is? De Hallen mag dan het hart van de buurt 
zijn, maar wij nemen de verantwoording voor de 
hele wijk.’ Hij ging met buurtondernemers om  
tafel zitten en stelde voor de krachten te bundelen. 
Sindsdien zijn er diverse samenwerkingsverban-
den, zogenoemde bedrijfsinvesteringzones (BIZ). 
Johan is onder meer voorzitter van de BIZ Kinker-
straat en vice-voorzitter van de Stichting Onder-
nemers Oud-West. ‘In die functies vertegenwoor-
dig ik honderden ondernemers en zit ik aan tafel  
bij het stadsdeel én centrale stadsbestuur.’ Na 
Johans vertrek zal Myrna ook deze rollen van hem 
overnemen. 

Buurtcampus
In de toekomst wil Myrna de buurtfunctie en het 
sociale aspect van De Hallen nog meer versterken. 
Zo werkt De Hallen nu met de Hogeschool van 
Amsterdam aan een buurtcampus.

De huiskamer  
van de buurt
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De HvA-studenten gaan een overzicht maken van  
sociale buurtinitiatieven – armoedebestrijding, 
digitalisering – en kijken hoe zij daarbij kunnen 
helpen. 
Ook wil Myrna graag samenwerken met mbo’ers. 
‘Geweldig als ze hier stage kunnen lopen.’  
Daarnaast gaat ze ervoor zorgen dat ‘de mooie 
verhalen die plenty in het gebouw zitten’ bekender 
worden. ‘Achter De Hallen zit een hele wereld  
die nog wat onderbelicht is. Veel van onze  
onder nemers hebben een bijzonder verhaal.’
Volgens haar is de basis van De Hallen goed.  
Ze gaat het dan ook niet opeens heel anders doen. 
Door hun jarenlange samenwerking wéét Johan 
dat het complex bij haar in goede handen is.  
‘Maar toch, het is alsof ik mijn kind loslaat.’ 

Kloffiemarkt
Hij beschrijft de plek die hij achterlaat als ‘een 
ontmoetingsplek waar je mag zijn wie je bent en 
waar iedereen welkom is’. Naar eigen zeggen weet 
hij wat het is om afgewezen te worden. ‘Ik kon heel 
slecht leren. “Ga jij maar naar de lts”, zeiden ze. 
Het was alsof ik er niet bij hoorde. Omdat ik een 
vechter ben, heb ik doorgeleerd. Maar het gevoel 
dat je niet zijn mag zijn wie je bent, is altijd in me 
gebleven.’ 
Johan haalt Recyle aan. Bij deze fiets- en  
werkplaats in De Hallen worden mensen met  
een psychiatrische achtergrond of verslavings-
verleden opgeleid tot onder meer fietsenmaker. 

Onder tussen houden ze de Passage schoon. 
‘Onlangs zag ik een medewerker heel nauwkeurig 
de vuilnisbakken poetsen. Ik zei: “Jongen, wat doe  
je dat goed.” Hij glunderde van trots. Zoiets raakt  
mijn ziel. Myrna, vertel eens over die jongen op  
de Kloffiemarkt.’
Myrna: ‘Deze kledingmarkt trekt veel fashionista’s. 
Voor een bezoek dossen ze zich behoorlijk uit.  
Ik zag hoe een jongen in een rok zich liet  
fotogra feren. Hij vertelde dat hij geregeld kwam. 
“Hier kan ik dragen wat ik wil, thuis kan ik dat niet.” 
Hij voelde zich vrij. Dat ontroerde me.’ 

Wim Sonneveld
Na zijn pensioen blijft Johan bij De Hallen betrok-
ken als voorzitter van de Raad van Toezicht.  
Hij wil vrijwilligerswerk gaan doen en veel tijd 
doorbrengen met zijn kleinkinderen. ‘Samen naar 
de poppenkast in De Hallen en, bij mooi weer, op 
blote voeten spetteren in het pierenbadje op het 
Bellamyplein. Ik houd van de waarden uit Ons 
Dorp, het lied van Wim Sonneveld. Aandacht voor 
elkaar, genieten van kleine dingen; het hoeft niet 
altijd bling-bling te zijn. Geluk kan zo simpel zijn, 
we hebben het zelf ingewikkeld gemaakt.’ 66 67
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Hier vind je altijd iets dat bij je past, 
hier is een plek waar iedereen zich 
thuis voelt en welkom is, hier zit de 
straat vol verhalen!

Welkom 
in de 

Kinkerstraat!
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